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VÉDJÜK MEG VÁROSUNKAT 
ÉS CSELEKEDJÜNK ÉRTE EGYÜTT

 Korábban azt nyilatkoztad, hogy a választási kampány ha-
tárnapja előtt és a kampány alatt is elsősorban polgármeste-
ri teendőidet látod el. Viszont időközben elkezdődött a hiva-
talos választási kampány. Mi fog most változni?
Egy önkormányzati vezetőnek a mindennapos tennivalói nem 
változnak a kampány alatt sem. Láthatjuk persze, hogy december 
óta zajlik egy előrehozott kampány óriásplakátokon és a közös-
ségi média felületein, ahol a béke barátai egyszerre a megosztás 
szóvivői is, de ahogy korábban is mondtam, én ennek ellenére 
teszem a dolgomat. 

 Ilyenkor a választók is számvetést csinálnak. A polgármes-
teri önértékelés szerint milyen az elmúlt évek mérlege?
Ott baj van, ahol egy vezető elégedett, én sem vagyok az. Isme-
rem a városunkban élők jogos elvárásait. Látom, hogy hol kell 
erősíteni a hivatali működésben és a városi szolgáltató ágazat-
ban. A városüzemeltetésben újfajta városgondnoki szerepkörben 
gondolkodunk. Viszont hadd tegyem első helyre, hogy a legfon-
tosabb ígéretünkkel összhangban sikerült megállítani Szentendre 
rendkívül, már-már végzetes növekedési ütemét, hogy természeti 
értékeink rovására tovább terjeszkedjen a város. 2019-ben a szent-
endreiek jelentős többsége leváltotta a több cikluson keresztül a 
városunkat irányító fideszes többséget és a TESZ csapatának sza-
vaztak bizalmat. Ebben a fordulatban döntő szerepet játszott, hogy 
a korábbi városvezetők felelőtlenül kiszolgáltatták Szentendrét az 

ingatlanfejlesztőknek, lakópark-beruházói érdekcsoportoknak, mi 
pedig azt ígértük, hogy behúzzuk a vészféket. 

Ezután a ciklusunk elején elvették az önkormányzatoktól az 
építéshatósági hatáskört és odaadták a kormányhivataloknak. 
Majd jogszabályokkal tovább puhították az építési engedélyek ki-
adásának szabályozását és ösztönözték a lakóterületi, lakásépítési 
beruházásokat.  Mégis, több határozott intézkedéssel elértük, hogy 
évtizedek óta idén először csökkent a szentendrei állandó lakosok 
száma. Az elmúlt években már csak olyan lakóterületi beruházások 
indulhattak el, amelyek előtt a korábbi vezetés utat nyitott.

 Új szemléletű városvezetést is ígértek. Ez mit jelent a gya-
korlatban?
Alapvető kérdéseket úgy döntött el a korábbi vezetés, hogy még 
a képviselők se tudtak róla. Arról se tudhattunk, hogy a belváro-
sunk városképi adottságaira tekintet nélkül, a környezetvédelmi 
szakhatósági vélemények ellenére, a városvezetők belementek 
abba, hogy a Duna korzóra 4-4,5 méter magasból rávezetnek egy 
nemzetközi kerékpárutat. Szerintem ők se gondolták végig min-
dennek a következményeit. A ciklus elején, több körös tárgyalás 
során derült ki, hogy mennyire végiggondolatlan és előkészítetlen 
az elképzelés. Mi viszont nyilvánosságra hoztuk a korábban nem 
ismert tárgyalási dokumentumokat, szakhatósági véleményeket, 
fórumokat tartottunk és kikértük a városban élők véleményét. 

 A Fidesz azóta is azt mondja, hogy a város egy több milliár-
dos beruházástól esett el.
Nem mindegy, hogy milyen céllal és pontosan hol öntjük beton-
ba a pénzt. A lakossági fórumokon a Fidesz nem állt ki az em-
berek elé és nem érvelt, de nehéz is lett volna, mert a beruházó 
NIF Zrt. sem tudott olyan alapvető kérdésekre válaszolni, hogy 
lesz-e buszos közlekedés a kerékpáros hídon, pontosan mekkora 
forgalmat hogyan és merre kívánnak elvezetni a történelmi bel-
városunkban. 

A lakossági véleménynyilvánítás és a testületi döntés nem 
volt kerékpáros-hídellenes. A döntés után több körben is kezde-
ményeztem tárgyalásokat városunk és a Szigetmonostor közöt-
ti kerékpáros átkelőről. Meggyőződésem, hogy ebben az ügy-
ben a következő ciklusban még lesz fordulat. A konkrét példán 
túl évről évre jobban sikerült bevonni a helyieket a döntésekbe, 
leginkább a Városrészi Költségvetés programunkon keresztül. 
Büszke vagyok arra, hogy idén már az ifjúsági részvételi költség-
vetés programját is elindítottuk, ami sok fiatalt megmozgatott.

 Erre az önkormányzati ciklusra esett a Covid időszaka, az 
ipar űzési adó felezése, a gépjárműadó-bevétel elvétele az 
önkormányzatoktól, az energiaárak elszállása. Sokan önkor-
mányzati csődöket vizionáltak. Hogy sikerült átvészelni ezt az 
időszakot?

Valóban, alig néhány hónappal a választásokat követően a 
koronavírus-járvány komoly kihívás elé állított bennünket: állami 

Évtizedek óta először csökkent a lakosság száma
Az önkormányzatok mozgásterét szűkítő építés-
ügyi jogszabályok ellenére sikerült megállítani a 
növekedést és évtizedek óta először csökkent 
Szentendrén az  állandó lakosok száma.

A TESZ-nek ezt a vállalást annak el-
lenére sikerült teljesíteni, hogy az 
utóbbi évek kormányzati intézke-
dései az agglomerációs települések 
túlnépesedését gerjesztette, miköz-
ben az infrastruktúra fejlesztésére a 
központi költségvetés nem biztosí-
tott forrást. A szentendreiek életmi-
nőségét rontó folyamatot – az agg-
lomerációban egyedülálló módon 
– sikerült visszafognia a 2019-ben 
munkába álló városvezetésnek. Év-
tizedek óta először fordult elő, hogy 
csökkent a Szentendrén élők száma: 
2024-ben 0,3 százalékkal kevesebb 
állandó lakosa van a városnak, mint 
az előző évben volt.

E vállalás teljesítését rendkívüli mértékben megnehezítet-
te, hogy a kormány az utóbbi években az építési lobbi érdeke-
it érvényre juttató döntések sokaságával ellehetetlenítette az 
agglomerációs települések városfejlesztési törekvéseit. Ilyen 
intézkedés volt az építéshatósági jogkör elvonása, az egyszerű 
bejelentéssel történő építkezések többszöri, egyre megenge-
dőbb szabályozása a települési építésügyi szabályok rovására, 
vagy azok felülírása a magasabb jogszabállyal. 

SZÉSZ-felülvizsgálata alatt elrendelt  
változtatási tilalom
Az új városvezetés 2019. novemberi határozatával Szentendre 
Építési Szabályzatának (SZÉSZ) átfogó felülvizsgálatáról döntött, 
mert a korábbi szabályozás lehetővé tette, hogy városszerte la-
kóparkok, társas- és ikerházak sokasága épüljön. 

Az építésügyi szabályok lazítására vonatkozó kormányzati dön-
tések tovább gerjesztették az építkezési lázat, ezért a városvezetés 
kénytelen volt 2021-ben elrendelni a változtatási tilalmat, azzal a 
kikötéssel, hogy a szentendrei családok házbővítési kérelmeiről 
esetenként döntenek. A változtatási tilalom elrendelésekor a kis-
városias lakóterületi övezetben két ingatlanon telek alakításokkal 
mintegy 170-180 lakás építésére lett volna lehetőség.

A 2023 júniusában elfogadott SZÉSZ legfontosabb célja az 
volt, hogy a túlnépesedést a helyi építésügyi szabályozás esz-
közeivel mérsékelje. Sarkalatos módosítások az új SZÉSZ-ben: az 
egyes övezetekben a minimális telekméret megemelése, ezzel 
összefüggésben a megépíthető lakó- vagy üdülőegységek szá-
mának csökkentése, a telekalakítási lehetőségek módosítása és a 
lakásszám maximalizálása. Az új SZÉSZ már nem tette lehetővé, 
hogy például Izbégen a Bükkös parton 64 lakásos lakópark épül-

jön, az új szabályozás szerint ugyanitt már csak 22 lakás megépí-
tésére van mód.

2023 tavaszán a „tanyarendelet” néven elhíresült döntésé-
vel sokkolta a kormány az agglomerációs települések város-
vezetőit. A döntés lehetővé tette a mezőgazdasági besorolású 

földterületeken a 30 százalékos 
beépítettséget a korábbi három 
százalékkal szemben. Szentendrét 
igen súlyosan érintette volna ez a 
döntés, ha ezeken a területeken 
is elindulnak az építkezések, mert 
1177 db, a rendeletben meghatá-
rozott tanya fogalmának megfe-
lelő, 1500 és tízezer négyzetméter 
területű ingatlan van mezőgazda-
sági övezetbe sorolva. A főépítészi 
ügyfélfogadásokon pillanatok alatt 
megsokszorozódott a mezőgazda-
sági területek beépíthetősége iránt 
érdeklődők száma. A városvezetés 
2023 áprilisában változtatási tilal-
mat vezetett be ezekre a terüle-

tekre mindaddig, amíg sor nem kerül a mezőgazdasági területek 
építési szabályzatának felülvizsgálatára. 

A kormányrendeletnek azóta többféle értelmezését lehetett 
olvasni – amelyek alapján a szentendrei közösségi médiában so-
kan felesleges intézkedésnek minősítették a képviselő-testület 
döntését –, de a jogbizonytalanság nem szűnt meg, a jogsza-
bályt, illetve annak egyes pontjait még nem helyezték hatályon 
kívül.

Az ésszerűtlen kormányzati döntések 
súlyos következményei
A kormányzati építésügyi döntéshalmaz és annak kiskapui, vala-
mint a beruházók, ügyvédek, ingatlanközvetítők, alkalmanként 
a hatóságok „eredményes” közreműködése következtében egyre 
több ház épült úgy Szentendrén is, hogy a benne lévő lakások 
osztatlan közös tulajdonban vannak. Ezek többségét szabálytala-
nul alakították ki, mert az épületben a lakások száma meghaladta 
a SZÉSZ-ben megengedettet. Ilyen esetekben építésrendészeti 
vagy településképi kötelezési eljárást kell lefolytatni. Az önkor-
mányzat megkezdte az ilyen ingatlanok helyzetének rendezését. 
A városvezetés igyekszik a jogi keretek adta lehetőségeken be-
lül figyelemmel lenni a lakástulajdonosok érdekeire. A Főépíté-
szi Kabinet a lakásvásárlók segítése érdekében összeállított egy 
szempontrendszert, amit minden ingatlanvásárláskor célszerű fi-
gyelembe venni. (A tájékoztató „Az osztatlan közös tulajdonként 
értékesített lakások csapdái” címen megtalálható a szentendre.
hu weboldalon.)

A TESZ csapatának változatlanul az a célja, hogy meg-
akadályozza a szentendreiek életminőségét rontó túlnépe-
sedést, megőrizze Szentendre kisvárosias jellegét. 

Forrás: Belügyminisztérium, nyilvantarto.hu

Állandó lakosok számának alakulása Szentendrén
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támogatás nélkül, Európában egyedülálló módon az önkormány-
zatokra hárult a rászorulók támogatása, az időskorúak meleg étel-
lel történő ellátása, vagy éppen az egészségügyi ellátórendszer 
működőképességének fenntartása, kisegítése védőeszközökkel.

És miközben plusz terheket vállaltak a települések, a helyi 
forrásokat egymás után vonta el a kormány. Sokan még mindig 
nem tudják, hogy a személyi jövedelemadójuk és most már a 
gépjárműadójuk, de újabban az iparűzési adójuk jelentős része 
sem a várost gazdagítja, mert egy korábban nem létező jogcí-
men, amit szolidaritási hozzájárulásnak hívnak, több mint félmil-
liárd forintot vonnak el tőlünk, ahogy más városoktól is. 

Amikor átvettük a várost, 2019-ben nem voltak felhalmo-
zott tartalékok, éppen ezért büszke vagyok arra, hogy a kép-
viselőtársaimmal, Magyar Judit költségvetésért felelős alpol-
gármesterrel és a hivatal munkatársaival közösen meg tudtuk 
őrizni a város pénzügyi stabilitását és működőképességét.  
Ezen felül – bár szándékainkhoz képest kevesebbet tudtunk vá-
rosfejlesztési célokra fordítani – most, hogy a ciklus végéhez kö-
zeledünk és számba vettük a megvalósult fejlesztéseket, büszkén 
mondhatom: egyáltalán nem torpantunk meg. 

Pilis Dániel alpolgármester irányítása mellett komoly be-
ruházásokat is megvalósítottunk. Uniós és hazai pályázati tá-
mogatásokból, illetve saját forrásból sikerült egészségügyi és 
oktatási-nevelési intézményeket felújítani, elkezdődött a belvá-
rosi szenny- és csapadékvíz szétválasztása, illetve a Kálvária út 
rekonstrukciója, elkészült a városrészeket összekötő kerékpárút. 

A képviselő-testület áprilisi ülésére külön előterjesztés ké-
szült a megvalósult beruházásokról, városrészi fejlesztésekről 
és Szentendre fejlődését szolgáló rövid, közép és hosszú távú 
fejlesztési projektekről, amelyeket előkészítettünk vagy éppen 
előkészítünk. 

Összességében tehát el tudunk számolni azzal, hogy a hatás-
köreiben, saját anyagi lehetőségeiben legyengített önkormány-
zatiság mellett a működőképességünk megőrzésén túl, tudtuk 
fejleszteni a várost, és van jövőképünk.

 Hogyan látod városunk lobbierejét?
Azt gondolom, hogy ezen kell javítani, az utóbbi tíz-tizenöt évvel 
nem lehetünk igazán elégedettek. Az ígéretektől el kell mozdulni 
a megvalósítás felé. 

Polgármesterként  továbbra is feladatomnak tartom, hogy 
együttműködjek térségünk országgyűlési képviselőjével, polgár-
mesterekkel, a kormány hatóságaival. Kezdeményezően keresem 
a kapcsolatot konkrét ügyekben a kormány illetékes döntésho-
zóival és nem mindig eredménytelenül. 

Úgy látom, kitartónak kell lenni és én az leszek, legyen szó a 
Kereskedőház ügyéről, vagy a közlekedési problémák enyhítésé-
ről, a kötöttpályás (HÉV) és a közúti vagy vízi közlekedésfejleszté-
si kérdésekről, az elmaradt beruházások beindításáról.

 Mégis vannak, akik azzal támadnak, hogy politikát viszel 
a döntéseidbe?
Budapesten vagy az agglomerációban a sikeres polgármesterek 
kiállnak a kerületükért, a településükért, az önkormányzatisá-
gért. Mindig is küzdeni fogok azért, hogy Szentendre ügyeiről 
mi döntsünk az itt élőkkel közösen. Mi jobban tudjuk, hogy mire 

van szüksége a városnak, mint a kormányhivatalok. Ha ez a küz-
delem politika, akkor ezt vállalom, ahogy azt is, hogy demokrata 
vagyok, és sok honfitársammal együtt elégedetlen, de pártpoli-
tikai vitákat sem én, sem a csapatom nem folytat. Nem mi alakí-
tottunk pártfrakciót a képviselő-testületben. Nekünk Szentendre 
az első, a város érdekében eddig is együttműködést kínáltunk. A 
korábbi városvezetőket senki nem akadályozta meg abban, hogy 
segítsék Szentendrét, kiálljanak, lobbizzanak érte. Eddig ezt nem 
nagyon láttuk, de most hajrá, ezt csináljuk közösen.

A városomra én nem csak akkor vagyok büszke, ha vezet-
hetem és nem csak azokkal akarok együttműködni, akik beáll-
nak mögém.

 Milyen támogatással indul a választásokon?
Először is köszönöm a sok bíztatást és támogatást, amit a nagy 
összegekkel, óriásplakátokon is terjesztett, előre hozott kampány 
miatt egyre több szentendreitől kapok. Azt már látom, hogy a 
csapatommal együtt összesen sem fogunk annyit költeni ilyesmi-
re, mint amennyit a hivatalos kampány előtt ellenfelem elköltött. 

A 2019-es csapatban induló képviselőjelöltek között a 
TESZ-es civilek mellett ott voltak a demokratikus elkötelezett-
ségű pártok jelöltjei is. Ez most is így van. A megújult és a ki-
adványunkból, valamint személyesen is megismerhető csapat 
munkájában a civilekkel, pártonkívüliekkel együtt részt vesz-
nek DK-sok, momentumosok és más pártból érkezettek, aho-
gyan eltérő hitvallású és különböző felekezetekhez tartozók is. 
Mi küzdeni fogunk továbbra is azért, amit elértünk. Megvédjük 
városunkat, hogy ne térjen vissza az ingatlanhasznosításból, la-
kópark-beruházásokból gazdagodók  és más ügyeskedő, kijáró 
emberek világa.

Számunkra a közös nevező elsődlegesen Szentendre tisz-
tességes képviselete, mert szeretjük a városunkat és készek va-
gyunk tenni érte.

VÁROSRÉSZI KÖLTSÉGVETÉS: 

Közös gondolkodás és felelős cselekvés
A TESZ egyik vállalása volt 2019 őszén, hogy 
részvételi programok keretében a városrészek 
lakói döntsenek helyi fejlesztési projektekről. 

A 2020-tól bevezetett, főként a városi önkormányzatokat érin-
tő költségvetési elvonások ellenére tartotta magát ehhez a vál-
lalásához az új városvezetés és 2021-ben elindította Városrészi 
Költségvetés programját. Az első évben 5 millió forintos kerettel 
gazdálkodhattak a városrészek, 2024-ben pedig már ennek dup-
lájával. A programot a TESZ képviselői folytatni fogják.

Szentendreiek bevonása a döntésekbe
Az új szemléletű városvezetés egyik legfontosabb elve érvénye-
sül ebben a programban: a szentendreiek döntésekbe való be-
vonása, közvetlen részvétel a fejlesztési célok kitalálásában és a 
döntésekben. A városrészekből beküldött javaslatokkal kifeje-
zésre jutnak a közvetlen lakókörnyezettel kapcsolatos fejlesztési 
igények, a szavazással pedig a többségi véleményben érvényre 
jut egy-egy javaslat hasznossága és a döntésekben való részvétel 
fontossága a lakóközösség számára.

Párbeszéd, együttműködés, városismeret 
A Városrészi Költségvetés immár négyéves gyakorlata időről idő-
re újabb elemekkel gazdagodott, amelyek mindegyike a demok-
ratikusabb városi közélet fejlesztését szolgálja. 

Ilyen volt az ötletelő műhely is. Ebben az együttműködési ke-
retben a Polgármesteri Hivatal városfejlesztési munkatársai is részt 
vettek – segítve az ötletek megvalósítható projektekké alakítását. 
A párbeszéd során a szentendreiek egyre többet tudhattak meg a 
város működéséről, a működtetés szabályairól, míg a Hivatal mun-
katársai arról, hogy milyen megfontolásai vannak egy városlakó-
nak, milyen sokféleképpen gondolkodnak a lakókörnyezetükről.

A közösségi gyűlés a következő fórum, ahol a szavazólapra 
kerülő javaslatokról városrészenkénti csoportokban döntenek, 
elmélyítve a párbeszédet a lakók között, illetve a lakók és a hiva-
tali szakértők között. A városrész önkormányzati képviselőjének 
irányításával zajló vitákban minden egyes javaslatot meghatá-

Közösségi gyűlés: készülnek a szavazólapok

rozott értékszempontok szerint kell mérlegelni, majd minden 
résztvevő e szempontok szerint pontoz. Az első öt legtöbb pon-
tot szerző javaslat kerül a szavazólapra. E fórumokon az igények 
megfogalmazásán túl a becsült költségek alapján a résztvevők-
nek rangsort is fel kell állítani, dönteniük kell arról: mi a legfonto-
sabb és mi a legkevésbé az. Városrészenként a legtöbb szavaza-
tot elnyert fejlesztési javaslat kivitelezésének több részletkérdése 
gyakran közösségi tervezés keretében dől el.  

A program továbbfejlesztésének egyik legfontosabb célja 
– a költségkeret növelése mellett –, hogy a lakossági részvételi 
fórumok száma növekedjen, legyen több ötletelő műhely, több 
közösségi tervezés.

A számokon túl
A Városrészi Költségvetés már az első évben is kedvező fogad-
tatásra talált, persze ebben az ügyben is volt hangulatkeltés, de 
fokozatosan csökkent a kritikus posztok száma. Ez feltehetően 
annak köszönhető, hogy a pártszimpátiát félretéve egyre többen 
ismerték fel lakókörnyezetük kedvükre történő fejlesztési lehető-
ségét a programban.

A sikert jelzi az is, hogy évről évre többen kapcsolódtak be 
a Városrészi Költségvetésbe javaslattevőként, ötletlelőként, kö-
zösségi gyűlés résztvevőjeként vagy szavazóként. „A Városrészi 
Költségvetés a közös gondolkodásnak és a felelős cselekvésnek 
jó kerete, amit egyre többen ismernek és értékelnek is Szentend-
rén” – nyilatkozta Pilis Dániel a Városrészi Költségvetésért is fele-
lős alpolgármester.

A négy év alatt összesen közel 2000 fejlesztési javaslat, mint-
egy 1900 ötletgazda, 2023-ig közel 2500 szavazó vett részt a 
programban. Évente Szentendre felnőtt lakosságának mintegy 
2,5–3%-a kapcsolódott be valamilyen formában a részvételi költ-
ségvetés Szentendrén meghonosított formájába. A számokon 
túl sokkal fontosabb, hogy a program közösséget épít, együtt-
működésre, párbeszédre tanít, jártasabbá tesz városismeretben, 
így megalapozottabb véleménynyilvánításra késztet – erősítve a 
polgári értékeket, a városi és a városrészi identitást.

Kosárradobási versennyel zárult a füzesparki pálya átadója
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KÉPVISELŐJELÖLTJEINK
PÁL GÁBOR

Belváros, Papsziget 
és Derecske
1. sz. választókerület

 Mi motivál, hogy újra indulj a 
belvárosi képviselőségért?

Lokálpatriótaként leginkább a belváros 
szeretete.  Az, hogy itt mindenki ismerős, ahogy köszöntjük egy-
mást, ahogy elbeszélgetünk. Az elmúlt években önkormányzati 
képviselőként a lakók, tulajdonosok, vállalkozók problémáit min-
dig komolyan vettem. 

A korrupció és az urambátyámrendszer harcos ellensége va-
gyok, s büszkeséggel tölt el, hogy ezeket sikerült lebontanunk 
az önkormányzatban. A valós problémákra fókuszálok, elszántan 
képviselem a belvárosban élők érdekeit, olykor a félreértelme-
zett turisztikai igények elsőbbségével, vagy a parkolási ügyek-
ben a  városi rendészet elképzeléseivel szemben. 

Fontos fejlesztések történtek az elmúlt bő négy évben, de 
még rengeteg munka maradt hátra, hogy még élhetőbb hely le-
gyen Szentendre belvárosa az itt élők számára
 

 Milyen fejlesztések valósultak meg a Belvárosban, melyek 
a legfontosabb eredmények?  
A két legfontosabb eredmény – ami az egész várost érinti – , 
hogy a lakóparkstopnak köszönhetően sikerült megállítanunk 
Szentendre túlnépesedését, a másik pedig a Városrészi Költség-
vetés bevezetése volt. Mindezeken túl a belvárosi fejlesztések a 
teljesség igénye nélkül: építettünk járdát a Duna korzón és a Kos-
suth Lajos utca elején; megújult és járhatóvá vált a Bükkös part 
piac felőli oldalának útburkolata. Szétválasztottuk a csapadék- és 

szennyvízrendszert a Bogdányi és Dézsma utcák térségében; új 
aszfaltréteget és napelemes közvilágítást kapott a patakpart bel-
városi töltése a Kossuth utca és a Duna korzó között; felújítottuk 
a Czóbel lépcsőt és több ivókutat. Kiszorítottuk néhány belvárosi 
utcából az átmenő autós forgalmat a lakók nyugalma és a gyalo-
gosan iskolákba igyekvő diákok biztonsága érdekében.
 

 Mik a terveid a következő évekre?
A továbbiakban sem támogatok semmilyen lakóparképítést és 
külterületek belterületbe vonását, amit a Fidesz ellenzékből is 
szorgalmazott, sikertelenül. Képviselem az „egy telek egy ház” el-
vét. Rövid távon szeretném elérni a belvárosi övezet teljes forga-
lomtechnikai felülvizsgálatát, a minél kevesebb és egyszerűen ér-
telmezhető közlekedési táblával járó várakozási rend kialakítását. 
A kiemelt célok között vannak még további járdaépítések és koc-
kaköves útburkolat-felújítások is. A Kereskedőház megmentése 
mellett több városszépítési kezdeményezést is el kívánok indítani.

MAGYAR JUDIT
alpolgármester

Pannóniatelep 
és környéke
2. sz. választókerület

 Miért döntöttél úgy, hogy új-
ból indulsz?

Szeretem ezt a munkát! Furcsa lenne az 
életem, ha nem tudnék az itt élőkért, az itt 

élőkkel együtt tenni a városért. Mára minden körülmény segíti is 
ezt a tevékenységemet, felnőtt gyermekem már elköltözött, így 
még több időm van a képviselői munkámra. Az elmúlt években 
nagy tapasztalatra tettem szert, és ezt a tapasztalatot szeretném 
továbbra is Szentendre javára hasznosítani.

Végzettségem közgazdász. 2021 márciusa óta Pannóniatelep 
önkormányzati képviselői tisztsége mellett a költségvetéséért 
felelős alpolgármesteri feladatokat is ellátom. A jelenlegi gazda-
sági helyzetben ez nem könnyű, hiszen az egyre csökkenő állami 
támogatás mellett kell biztosítani az önkormányzat működését 
– lehetőség szerint azon a színvonalon, amit megszoktak Szent-
endre lakói – és fejleszteni a várost.

 Milyen problémákat látsz a városrészben?
Az elmúlt öt évben számos feladatot megoldottunk, ezek közül 
talán a legtöbb forgalomtechnikai kérés volt. A körzetben talál-
ható egyetlen földút szilárd burkolatot kapott. A Római temető és 
Szabadkai utcák csapadékvíz-elvezetési rendszerét kialakítottuk. 
A Vasúti villasoron a Villasor köz és a Dr. Nagy Lajos utca közötti 
gyalogátkelő a Szabadkai utcáig tartó járdával kiépült. Ültettünk 
fákat a 11-es út mellé. Megújult a Dera-patakon átívelő fahíd, új 

kerítést és játékokat kapott az Ericsson játszótér. Mobilkamera 
került a Dera-patak partjára az illegális szemétlerakás megakadá-
lyozása érdekében. Néhány új köztéri és kutyapiszokgyűjtő sze-
metes is kikerült az utcákba, ami a lakók komfortérzetét növeli –, 
hogy csak néhányat említsek. 

Az igazán nagy projektekhez forráshiány miatt nem tudtunk 
hozzákezdeni. Ráférne a körzetre egy átfogó út- és járdafelújítás – 
ez talán a legfontosabb. A kertvárosi részen várják a lakók, hogy be-
fedjük a csapadékvíz-elvezető árkot, ami kilenc számjegyű beruhá-
zás. A közvilágítás fejlesztésére is szükség lenne néhány utcában.

A Városrészi Költségvetés bevezetésével olyan kisebb fejlesz-
téseket tudtunk megvalósítani, amelyeket az itt élők maguk ja-
vasoltak. 

 Mit ígér az új városvezetés?
Ígéretünkhöz híven új szemléletű városvezetést vezettünk be az 
elmúlt ciklusban. A közösséget bevonva, átlátható módon, fele-
lősségteljesen gazdálkodtunk az adófizetők pénzével. Építésügyi 
szabályozással megállítottuk a város túlnépesedési folyamatát 
és – bár a külső környezet gazdasági és társadalmi szempontból 
egyaránt nehéz volt – számos fejlesztés is megvalósult a városban.

Ezt a szemléletet képviselő városvezetést kínáljuk továbbra is 
Szentendre lakóinak. Partnerek vagyunk minden állami nagybe-
ruházásban, hogy végre megújuljon a 11-es főút és a HÉV-vég-
állomás. 

BÍRÓ BARNA
Rózsakert, Vasúti 
villasor és környéke
3. sz. választókerület

 Miért vállaltad, hogy indulsz az 
önkormányzati választáson?

A Fülöp Zsolt vezette önkormányzat a 
korábbi évekhez képest sok eredményt tud 

felmutatni: sikerült megállítani a város túlnépesedési folyamatát, 
de említhetném a részvételi demokrácia kiszélesítését is. Fontos-
nak tartom, hogy ezeket az eredményeket megvédjük. Éppen 
ezért fogadtam el Fülöp Zsolt felkérését, hogy induljak az önkor-
mányzati választáson. Fiatal képviselőként külön figyelmet kívá-
nok fordítani az ifjúságpolitikára is. Célom, hogy valódi beleszó-
lási lehetőséget adjunk a közügyekbe a szentendrei fiataloknak, 
közösen pedig olyan várost teremtsünk, ahol jó felnőni. Fontos-
nak tartom a rendszeres mozgás népszerűsítését – magam is ver-
senyszerűen cselgáncsoztam –, ezért mindenképpen figyelmet 
fogok fordítani a városi sportlehetőségek továbbfejlesztésére.

 Melyek a városrészt érintő legfontosabb feladatok?
Sok kihívás van még előttünk az útfejlesztés, a közlekedésbiz-
tonság, a csapadék-vízelvezetés és a parkolás területén is. Ezek 
megoldásán túl terveim között szerepel, hogy fejlesszük a ter-
mészetjáró célállomásainkat a következő években – gondolok 
itt a Kőhegyre –, illetve olyan közösségi teret és játszóteret ala-

kítsunk ki a városrészben, amely könnyen elérhető az itt élő pol-
gárok számára. A családok megérdemlik, hogy ne kelljen autóba 
ülniük, ha a szabadban akarnak pihenni vagy gyermekeikkel ki-
kapcsolódni.

 Hogyan képzeled el az önkormányzati munka minden-
napjait?
Fiatal képviselőként új szemléletet és lendületet kívánok hozni 
az önkormányzat működésébe, ami a rendszeres konzultációkon 
és a hatékony problémamegoldó képességen alapszik. Célom, 
hogy a városrészt és egész Szentendrét még élhetőbbé, ember-
központúbbá és dinamikusabbá tegyük képviselőtársaimmal, 
ahol jó gyermeket nevelni, megöregedni, kikapcsolódni – ahol 
jó élni.

KIRÁLY MIKLÓS
Püspökmajor 
lakótelep
4. sz. választókerület

 Melyek a legfontosabb fel-
adatok a városrészben?

Abban hiszek, hogy a városrészt érin-
tő problémákra a megoldást közösen kell 

megtalálni. A képviselőnek az a feladata, hogy az itt élők véle-
ményét és tapasztalatát becsatornázva juttassa érvényre azokat 
a megoldásokat, amelyek élhetőbbé teszik mindennapjainkat.

A lakossági fórumok, a Városrészi Költségvetéshez kapcsoló-
dó folyamatok, valamint a személyes beszélgetések alapján vá-
rosrészünk legfontosabb megoldandó feladatait a parkolási sza-
bályozás felülvizsgálatában, a közlekedésbiztonság javításában, 
valamint a köztereink karbantartásában látom. 

A járdák felújítása, a közösségi terek, játszóterek és a zöldte-
rületek fejlesztésén kívül a közvilágítás fejlesztése Püspökmajor 
fenntartható fejlődésének elemi feltétele, amelyet megválasztá-
som esetén kezdeményező fellépéssel fogok képviselni.

Új játékok a Püspökmajor óvodában

Belváros: Duna-part
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 Milyen fontosabb fejlesztések voltak Püspökmajoron a kö-
zelmúltban?
Megújult a Kálvária út, több gyalogátkelő létesült, valamint a Vá-
rosrészi Költségvetés program keretében megvalósulhattak azok 
a projektek, amelyeket az itt élő emberek a legkívánatosabbnak 
tartottak. Fontosnak tartom, hogy képviselőként elősegítsem a 
püspökmajoriak véleményének érvényre juttatását.

 Honnan lesz pénz a városrészt érintő fejlesztésekre?
A jelenlegi városvezetés érdeme, hogy átláthatóan, tisztességgel 
gazdálkodott közös vagyonunkkal. Nagy szó, hogy a kormány a 
partnerinek korántsem nevezhető, kifejezetten ellenséges hoz-
záállása ellenére a város talpon tudott maradni egy világjárvány 
és egy gazdasági válság közepette is. A Városrészi Költségvetésre 
is egyre több forrás jutott, de hiszem, hogy ez mit sem érne a 
közösség tenni akarása és a városunk iránt érzett szeretet nélkül.  

HERCZEG GÁBOR
Lászlótelep, Angol 
házak, Alsó-Izbég
5. sz. választókerület

 Mi motivált, hogy elindulj az 
önkormányzati választáson? Miért 

az 5. sz. választókerületben indulsz? 
Mindig is érdekeltek a város közügyei, hogy 

mit lehetne másként, jobban csinálni, ezért lettem a város iránt 
elkötelezett TESZ Egyesület tagja közel tíz éve. A civil keretek kö-
zött folytatott tevékenység során megérlelődött bennem az el-
határozás, hogy tudásommal és lelkesedésemmel képviselőként 
is hasznossá tegyem magam a város számára.  

Az 5. sz. választókerület – László-telep, Angol házak, Alsó-Iz-
bég – közel három évtizede a szűkebb lakókörnyezetem. Így az 
itt megoldandó feladatokat jól ismerem, és – megválasztásom 
esetén – hatékonyan tudnám képviselni a közös ügyeinket.

 Melyek a legfontosabb megvalósítandó feladatok ebben a 
választókerületben?
A jelenlegi városvezetés alatt örömteli fejlesztések voltak környé-
künkön – például a Kálvária út felújítása, a Bükkös-parti kerékpárút 
kiépítése –, de továbbra is égető probléma a parkolás az Angol há-
zak környékén, a csapadékvíz-elvezetés is megoldásra vár. Nagyon 
fontosnak tartom a gyalogosközlekedés biztonságának megte-
remtését, a járdahálózat felújítását és bővítését, a szilárd burkolat-
tal nem rendelkező utcák burkolatának minőségi fejlesztését, az 
óvodák, iskolák felé irányuló autósforgalom ésszerűsítését. 

 Az infrastruktúra fejlesztése mellett milyen más tervek 
szerepelnek a programodban?
Az itt élők egyik régi vágya, hogy ne csak a belvárosban legyenek 
vonzó programok, közösségi terek, hanem ennek a városrésznek 
is legyen saját identitása és ehhez kapcsolódó kulturális prog-
ramjai, helyszínei. A Kálvária út végén már kialakítás alatt álló 

fűszerkert például egy ilyen helyszín lehet, ahová nem csak „isko-
lai programokat” lehet majd szervezni, de a város és a természet 
kapcsolódásának szimbólumaként a felnőttek és az idelátogatók 
számára is szerethető célpont lesz.

 Mennyire látod finanszírozhatónak az elképzeléseidet?
2019 óta az a városvezetési szemlélet érvényesül, amelynek köszön-
hetően a helyben élők befizetéseit egyre növekvő mértékben hely-
ben lehet felhasználni. A Városrészi Költségvetés ennek a szemlélet-
nek a sikeres átültetése a gyakorlatba, de ez nem biztosít minden 
célra fedezetet. A jelenlegi ciklust jellemző, a felesleges pénzszórást 
mellőző, észszerű gazdálkodás – meggyőződésem szerint – a jö-
vőben még több, a lakosság számára valóban érdemi fejlesztésre 
fog keretet biztosítani. Képviselőként az lesz a feladatom, hogy a 
forráselosztásban a városrész érdekeit határozottan képviseljem. A 
források biztosítása érdekében minden lehetőség – hazai- és EU-s 
pályázatok – kiaknázásához maximális segítséget fogok nyújtani.

NAGY ATTILA
Patakpart, Füzespark, 
Vasvári lakótelep
6. sz. választókerület

 Mi motivált, hogy a júniusi 
önkormányzati választáson kép-

viselőjelöltként indulj?

Jó pár éve, amikor valakinek „szidtam a rendszert”, végighallgatott, 
majd megkérdezte: „miért nem hoztok létre ti valamilyen szerve-
zetet, ahol a szavakat tettek is követik?” Új szervezetet ugyan nem 
hoztam létre, de idővel megtaláltam a Társaság az Élhető Szent-
endréért Egyesületet. Örültem nekik, mert láttam a TESZ-tagok 
tettvágyát, és ez az attitűd rám is jellemző. Csatlakozásom óta 
egyre jobban megismertük egymást a TESZ közösségével, végül 
elfogadtam a felkérést, hogy megmérettessem magam az önkor-
mányzati választásokon. A városrész jelenlegi képviselőjével, He-
lyes Imrével szinte napi munkakapcsolatban vagyunk, rendszere-
sen beszélünk a folyamatban lévő fejlesztési projektekről, vagy a 
lakossági elképzelések alapján formálódó további tervekről. 

 Mondanál pár szót magadról és a családodról?
A Miskolci Egyetemen gépészmérnöki diplomát szereztem, in-
formatikusként dolgozom. A feleségem pedagógus, lányom egy 
szentendrei gimnáziumban tanul.

 Ha elnyered a választópolgárok bizalmát, képviselőként 
mit tartanál legfontosabbnak?
A lakók és a város vezetése közötti kölcsönös és hatékony kom-
munikáció és együttműködés további erősítését a Patakpart, 
Füzespark, Vasvári lakótelep városrész és az egész város közös-
ségének javára. Zöld környezetünk megóvását és a klímaváltozás 
okozta kihívások kezelését. Szentendre növekedési ütemének 
további lehetséges lassítását, kisvárosias jellegének és hangula-
tának megóvása, élhetőbbé tétele érdekében.

 Mondanál néhány konkrétumot is?
Szentendre egyik fontos újítása a néhány éve bevezetett Város-
részi Költségvetés, amit rendkívül jó kezdeményezésnek tartok. 
Ezzel kapcsolatban az a célom, hogy minél többen megismerjék 
és bekapcsolódjanak a lakóközösséget érintő fejlesztési igények 
megfogalmazásába. Szorgalmazni fogom, hogy körzetenként mi-
nél nagyobb pénzügyi keret álljon rendelkezésre a közösen megál-
modott projektek megvalósítására. Fontos dolognak tartom a 2023 
végén elindult Szentendre applikációt, amelynek funkciói folyama-
tosan fejlődnek. Kezdeményezni fogom – a jogi szabályozás keretei 
között –, hogy az applikációt bővítsék a következő funkciókkal:
–  szolgáljon a választók és a képviselők közötti közvetlen kom-

munikációs csatornaként is;
–  a véleménynyilvánító mellett, ügydöntő szavazásra is alkal-

mas legyen.
Azt gondolom, ha az előbb említett két konkrét cél megva-

lósulna a Patakpart, Füzespark, Vasvári lakótelep városrészben, 
akkor közös ügyeinkben is előrébb jutnánk, de ezen túlmenően 
a helyi közösségek is tovább erősödhetnének.

DRÁVUCZ ZSOLT
Alsó-Pismány, 
Sztaravoda-patak 
mente
7. sz. választókerület

 Miért ebben a városrészben in-
dulsz képviselőként?

Már néhány éve ebben a városrészben 
élek, és úgy gondolom, a következő ötéves önkormányzati cik-
lusban itt tehetek a legtöbbet Szentendréért, és azon belül is szű-
kebb lakókörnyezetünk fejlődéséért.

 Melyek a városrészt érintő legfontosabb feladatok?
Pismány-hegy teljesen beépült az elmúlt évtizedben, de az infra-
struktúra fejlesztése elmaradt. A jelenlegi városvezetés érdeme, 
hogy sikerült megállítani a túlnépesedési folyamatot. További la-
kóparképítést, lakóterületi növekedést nem támogatok. Viszont 
támogatom a további közműhálózati fejlesztéseket, csatornázást 
és az utak csapadékvíz-elvezetési problémáinak megoldását, va-
lamint további járdaépítéseket pl. a Barackos út alsó szakaszán. 
Az autósokkal egyeztetve pedig megoldási javaslatokat kell ki-
dolgoznunk az Egres és a Sztaravodai útra reggelenként jellemző 
áldatlan forgalmi állapot enyhítésére. Másik fontos probléma, 
hogy nincsenek közösségi tereink. Ha szeretnénk megismerni 
egymást, illetve autó nélküli programokra vágyunk, szükségünk 
lenne olyan közparkokra, amelyek helyszínei lehetnek az úgyne-
vezett szomszédünnepnek, közösségi összejöveteleknek.

 Ha ismét megválasztanak, és ismét a városfejlesztési és 
környezetvédelmi bizottságban fogsz dolgozni, akkor ho-
gyan tudod előremozdítani a környék zöldítését?
Elsősorban forrásteremtéssel. A Pismányban lakók jelentős épít-
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ményadó-befizetők, érthető igényük, hogy átláthatóan és őket 
is bevonva döntsünk a városrész fejlesztéséről. A Városrészi Költ-
ségvetés 2024. évi kerete körzetenként tízmillió forint. Ez például 
150–200 méter járdaszakasz megújítására lehet elegendő, ha a 
lakosok ezt választják. A környezetvédelmi alapból pedig parko-
sítani lehet a Sztaravoda-patak mentén és költenünk kell majd 
további fásításokra is. Ezeknek az elképzeléseknek a megvaló-
sításába az eddigieknél aktívabban szeretném bevonni a helyi 
lakosokat a közösségi tervezés keretében. Nagyon fontosnak tar-
tom, hogy az itt lakókban kialakuljon a bizalom, hogy elhiggyék, 
van beleszólásuk a városrészük fejlesztésébe. Ebben a munkám-
ban szeretném kérni a támogatásukat.

PILIS DÁNIEL
alpolgármester 

Izbég
8. sz. választókerület

 Melyek a legfontosabb megva-
lósítandó feladatok Izbégen?

A városi közfeladatok ellátása, a közte-
rületeink karbantartása mellett a legerősebb 

lakossági igény és egyben legfontosabb önkormányzati feladat az 
infrastruktúra fejlesztése. A 2021-ben elindított Városrészi Költség-
vetéssel a részvételi demokrácia egy olyan formáját vezettük be, 
amelyben a szentendrei polgárok maguk dönthetnek a helyi fejlesz-
tésekről. A programhoz rendelt pénzügyi keretek fokozatos növelé-
sére van szükség. Az önkormányzati források közösségi szemléletű 
felhasználásának erősítésével belátható időn belül behozhatóvá 
válhatnak Izbég infrastrukturális lemaradásai. Ebben számítok a he-
lyi lakosság aktív, kreatív együttműködésére, és a közösen megvaló-
sított városrészi fejlesztések alapján a további bizalomra.

 A képviselői és az alpolgármesteri tapasztalatok alapján 
hogy látod az önkormányzati munka mindennapjait?
Az önkormányzati képviselőnek kell biztosítania a város polgá-
rai és a hivatal közötti együttműködő kapcsolatot. A konkrét 
lakossági problémák megoldásában van javítanivalója a hivata-
li ügyintézésnek. Ennek érdekében aktívan törekszem a hivatali 
eljárásrend, az önkormányzati szolgáltatások ügyfélközpontú 
fejlesztésére. 

A munkámhoz nélkülözhetetlen az alapos helyismeret és 
hasznos az építészmérnöki szaktudás. Pontosan tisztában vagyok 
városrészünk erényeivel és a fejlesztésre váró gyengeségeivel is.

 Ha elnyered a választópolgárok bizalmát, képviselőként 
mit tartanál a legfontosabbaknak?
A legfontosabb, hogy külső pénzügyi források bevonásával fej-
leszteni tudjuk a város, ezen belül Izbég infrastruktúráját, ahogy 
ez sikerült is az elmúlt években. Hazai forrásból valósult meg az 
izbégi csapadékvíz-elvezetés fejlesztése, az önkormányzat finan-
szírozta az Izbégi Iskola tanterembővítéséhez szükséges közmű-
fejlesztést. EU-s forrásból épült ki a Duna korzót és Izbéget is ösz-

szekötő kerékpárút. Szintén EU-s forrásból fog megvalósulni az 
Izbégi Óvoda energetikai korszerűsítése. A Családsegítő – ugyan-
csak EU-s forrásból megújuló, Bodor-udvarba történő – elköltö-
zésével új, oktatási, közösségi célú ingatlanhasznosításra nyílik 
lehetőség Izbégen. A klímaváltozáshoz való alkalmazkodás első 
lépései között – szintén EU-s forrásból – épült ki Petyina-Tyúkos-
dűlőn a Barackvirág utcai esőkert.

Fontosnak tartom környezetünk tisztántartását, a zöldfelüle-
tek, a közösségi terek fejlesztését, ezért rendszeres kezdeménye-
zője és résztvevője vagyok az ilyen a közösségi eseményeknek. 

Volt vízilabdázóként szívügyem a sport. Az energiaárak elsza-
badulásakor határozottan kiálltam a V8 uszoda életben tartása 
mellett. A kezdeményezésemre elkészült sportkoncepcióban elő-
térbe kerültek az iskolai és városi közösségi sportrendezvények. 

Tovább kell erősíteni az önkormányzati szövetségekkel az 
együttműködést annak érdekében, hogy mielőbb elérhető le-
gyen az önkormányzatok állami finanszírozásának megreformá-
lása, az elvont hatáskörök visszaállítása.

DR. GONDOS 
GABRIELLA
Felső-Pismány 
és Szarvashegy
9. sz. választókerület

 Mi késztetett arra, hogy indulj 
az önkormányzati választáson?

Hosszú ideje Szentendrén lakom, látom és 
érzékelem a tágabb otthonom szépségeit és nehézségeit. A köz-
élet iránt mindig is érdeklődő ügyvédként úgy gondoltam, hogy 
az érdeklődést a személyes munkámmal kiegészítve hasznára 
tudnék válni a közösségünknek a környezetünk fejlesztésében 
és általában az életminőségünk javításában.

 Melyek az elsősorban megoldandó feladatok a választóke-
rületedben?

A város szinte egészét érintő gondok közül ezt a választókerüle-
tet – elhelyezkedésénél és fekvésénél fogva – különösen sújtja az 
utak rossz állapota, a vízelvezetés megoldatlansága, a csatornázás 
elmaradottsága és a helyi közlekedés nehézségei. A város szűkös 
pénzügyi keretéből természetesen nem könnyű minden problé-
mára megoldást találni, de úgy gondolom, hogy a jelenlegi város-
vezetés az általam is pártolt szemléletével helyesen választja meg 
a legsürgősebb és a legtöbb embert érintő fejlesztések ütemezé-
sét. Ennek érdekében fontosnak tartom a városrészi igények jelzé-
sét, az itt élők képviseletét, melyben aktívan szeretnék részt venni.

 A város egészét tekintve milyen elképzeléseid vannak?
Szeretném támogatni a városi közösség és az egyes városrészek 
közösségeinek fejlesztését, az óvodák fejlesztését, a kulturális 
élet sokszínűségének megőrzését és erősítését is. Jó lenne, ha 
Szentendre nem csak a „festők városa”, de mindenekelőtt  a bé-
kés, kulturált és vidám emberek városa is lenne.

VARGA CSABA
Petyina, Tyúkosdűlő 
és Boldogtanya
10. sz. választókerület

 Mondanál pár szót magadról?
Nagycsaládos és sok unokás, a köz-

ügyek iránt érdeklődő, környezettudatos 
ember vagyok. Több éve kötődöm Szentend-

réhez. Közgazdászként több évtizedes tapasztalatom van a pénz-
ügyi szektorban hazai és nemzetközi szinten. A közös gondolko-
dásban és cselekvésben hiszek, ahol mindenki hozzá tud járulni a 
cél eléréséhez. A körzethez erősen kötődő egykori magyar szín-
házi és filmes személyiség, Várkonyi Zoltán mondta egyszer, hogy 
„Bízni kell a közönség ízlésében, amely csak úgy fejlődhet, ha egy-
re több jó közül maga selejtezheti ki a rosszat.” A bizalmon alapuló 
közös együttműködést kínálom és keresem az itt élő lakosokkal.

 Milyen képviselendő ügyeket látsz a körzetedben?
Három olyan területet mondok, amelyek nem elsősorban eseti, 
hanem hosszabb távú, vagy folyamatos feladatokat jelentenek. 
Az egyik Szentendre népesedésének alakulása általában, illetve 
a körzetben, a másik a közlekedés és infrastruktúra folyamatos 
karbantartása, a harmadik pedig a körzetben található közösségi 
terek rendbe hozása. Annak örülök, hogy a Fülöp Zsolt vezette 
önkormányzat az elmúlt években már mind a három területen 
elért eredményeket, így erre a fogadókészségre érdemes építeni.

 Hogy képzeled el az önkormányzati munka mindennapjait?
Célom a körzetet, de a város egészét is alakító rendszeres együtt-
gondolkodás a helyi ügyeinkről, igényekről és megoldási javas-
latokról, és ezek hatékony képviselete. Egy törődő és dinamikus 
együttműködést szeretnék, ami elősegíti, hogy az itt élők otthon 
érezzék magukat. A nyer-nyer érzés minden érintett számára jól-
eső és fontos motivációs tényező.

Először a „Szentendre Összeköt” brand, majd Petricskó Zol-
tán, a szentendrei Fidesz alelnöke, 2014 és 2019 között váro-
sunk fideszes alpolgármestere jelent meg önálló oldallal a 
facebookon és óriásplakátokon is polgármesterjelöltként. 

Készültek zászlók, videók és folyamatosak a választási 
hirdetések. A tavaly elindított brandépítési kampány után, 
csak idén március óta több mint fél millió forintot költött 
Petricskó Zoltán és a Szentendre Összeköt oldal hirdetések-
re, miközben az egyesület ilyen néven be sem volt jegyezve, 
így számlaszáma sem lehetett.

Az ajánlásgyűjtés kezdetétől lesz egyértelmű, hogy a 
Vitályos Eszter országgyűlési képviselő támogatását élvező 
korábbi alpolgármester hogyan szerepel majd a szavazó-
lapon.

A választási ajánlások gyűjtése a kampány kezdetével 
egy napon kezdődik, és május 6-ig tart, hivatalosan csak 
ezután válhat bárki polgármesterjelöltté.

Az eddigi kampányelemek figyelembevételével a legva-
lószínűbb, hogy Összeköt – FIDESZ-KDNP, vagy csak Össze-
köt néven indul Petricskó Zoltán és csapata.

Miért bizonytalan egyáltalán, hogy a FIDESZ-KDNP lesz 
a jelölő szervezet a kormánypártok jelöltjei mögött? Erre a 
kérdésre csak egy válasz létezik: a helyi mérések, választási 
előrejelzések alapján „csak a Fidesz” színeiben már nem 
lehet Szentendrén választást nyerni, ahogy már 2019-ben 
sem lehetett.

Az önkormányzati választásokon várhatóan jelöltet állít 
még a Mi Hazánk. Az előzetes hírek szerint a TESZ-es jelöl-
tekkel szemben nem tervezi indulását a Kétfarkú Kutyapárt, 
de tőlük függetlenül további indulók még lehetnek. Mindez 
május első napjaira eldől.

A választási kampányok hazánkban nem túl szerethetők. 
Az országos propaganda rendesen beszokott segíteni és 
ennek már van is előszele. Biztos lesz még Soros, Gyurcsány, 
Brüsszel, dollárbalodal stb., de ez a választás mégiscsak 
Szentendréről szól. A döntés a kezünkben.

Hivatalosan csak április 20-án indult 
az önkormányzati választási kampány, 
de városunkban már december óta zajlik az 
előrehozott kampány óriásplakátokon és a 
közösségi médiában.

Helyzetkép – 
kampánystart előtt

11

Járdafelújítás Izbégen a Szentlászlói úton
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Csatlakozz! Támogass!
Tegyük együtt Szentendrét 
élhetőbbé és otthonosabbá!

Ahhoz, hogy céljainkat megvalósítsuk, sokak támogatása, 
együttműködése és munkája szükséges. 

Mindenkire számítunk, aki tisztességgel és felelősséggel akar 
tenni Szentendréért. Nem tudunk, de nem is kívánunk verse-
nyezni több tízmilliós kampányköltésekkel. 

Saját, szerény erőforrásaink mellett rátok is számítunk. Támo-
gathatsz bennünket egyszeri vagy rendszeres utalással, vala-
mint civil aktivistaként közvetlenül is segíthetsz nekünk.

Legyél ott a fórumainkon, keresd jelöltjeinket, fordulj hoz-
zánk bizalommal! Önkéntesek jelentkezését (elérhetősé-
gek megadásával) az alábbi email címen várjuk köszönettel:  
onkentesek@tesz2000.hu

Banki átutaláshoz a következőket kell megadnod:
Társaság az Élhető Szentendréért Egyesület
Számlaszám: 10403112-50526576-49781005

A közlemény rovatba kérjük, írd be: „támogatás”!*

* Figyelem! A választások szabadságát korlátozó legújabb jogszabályok 
értelmében a civil szervezetek – így a TESZ is – kampánycélokra kizárólag 
magyar állampolgárságú magánszemélyektől fogadhat el akár pénzbeli, 
akár nem pénzbeli támogatást, ezért a nem magánszemélytől érkező át-
utalások visszautalásra kerülnek. A támogatást utaló magánszemélyek 
esetében az átutalás tényét a TESZ a jelen felhívás értelmében egyben az 
átutaló magyar állampolgárságát megerősítő nyilatkozatának is tekinti.
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Tisztességgel és felelősséggel Szentendréért!
ÉLHETŐ VÁROS – PROGRAMISMERTETŐ FÓRUM

Az est vendége: Fülöp Zsolt polgármester

 Időpont: 2024. május 24. (péntek) 18.00
Az esemény helye: Szamos Marcipán cukrászda, Klimt terem

 Minden érdeklődőt szeretettel várunk!

12 www.facebook.com/TESZ2000 FÜLÖP ZSOLTTAL SZENTENDRÉÉRT

 

imPreSSZum  

2019. augusztus  |  Fülöp Zsolttal Szentendréért  |  TÁRSASÁG AZ ÉLHETŐ SZENTENDRÉÉRT EGYESÜLET (TESZ)
önkormányzati választási kiadványa  |  www.tesz2000.hu  |  Felelős kiadó: Társaság az Élhető Szentendréért Egyesület

Felelős szerkesztő: Helyes Imre, a TESZ elnöke  |  Megjelenik: 20 000 példányban  |  Oláh Nyomdaipari Kft.

Tisztességgel és felelősséggel szentendréért!
  

Az est vendége:
fülöp Zsolt

a Társaság az Élhető Szentendréért Egyesület polgármesterjelöltje
 

Az est házigazdája: Hulej emese újságíró
Az est időpontja: szeptember 17. (kedd) 18:3o

 

Az esemény helye: szamos Marcipán cukrászda, Klimt terem 
Minden érdeklődőt szeretettel várunk!

Ajánlását leadhatja és tájékozódhat rólunk, jelöltjeinkről,
programunkról a város több pontján kitelepülő pultjainknál,

és a Kossuth lajos utca 9. számú irodánkban is augusztus 24-étől. 
Az irodában szeptember 7-éig tartunk ügyeletet.

Hétköznap 16 órától 19 óráig, szombaton pedig 9 órától 12 óráig.

fülöp Zsolt polgármesterjelölt a választásokig
minden szerdán 17-től 19 óráig az irodában fogadóórát tart.

Ha jön a víz, akkor nagyon jön, 
felülről, alulról, mindenhonnan!
Szentendre túlnőtte  határait.
 

Ez a megállapítás kiemelten igaz az ivóvíz és csatorna hálózatunkra.  
Az elavult és alulméretezett vezetékhálózat, az elégtelen karban-
tartás és felújítás miatt folyamatosak a csőtörések, elfolyások, nyo-
máscsökkenések, vízhiányok alakulnak ki.  
Az egyesített csapadékvíz és szennyvíz hálózat miatt, nagy eső-
zések idején, amikor jön a víz, nagyon jön. Jön felülről, alulról, 
mindenhonnan, és rongál, utakat bont, de hoz magával olyasmit 
is, amivel egyáltalán nem szeretnénk tartósan együtt élni. Me-
netrendszerűen feltör a szennyvíz a város különböző frekventált 
pontjain, és ömlik a szenny a Dunába a belvárosnál a Postás strand 
fölött. Ezzel a jelenséggel  együtt jár a bűz, ami  egyébként is gyak-
ran érzékelhető a belvárosban, míg a vízelvezetési gondok szinte 
minden városrészben jellemzőek. 
Mi a megoldás?
A városvezetés széttárja a karját és arra hivatkozik ez nem az ő 
feladata. Ebben azonban csak részben van igaza, egy felelős vá-
rosvezetés nem képviselhet ilyen álláspontot, hanem lépéseket kell 
tennie annak érdekében, hogy ez a probléma – ha nem is egyik 
napról a másikra – de megoldódjon. Elemezve az eddigi folyama-
tokat, és tanulva belőlük, kezdeményezően, és ha kell, hangosan 
kell fellépni az érdekeinkért.  
Újabb egyeztetésekre van szükség a DMRV-vel, a kormányszervek-
kel. Konkrét, beruházási ütemekre bontott programot kell készí-
teni, hogy EU-s pályázatok bevonásával változtassunk az áldatlan 
állapotokon. Ennek a problémának a megoldása a XXI. században 
nem lehetetlen vállalkozás, csak akarni kell, és tenni érte!
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ELLEHETETLENÜLT KÖZLEKEDÉS
Nem halogathatók tovább a kormányzati lépések 

Az országgyűlési választási kampány hajrájának egyik fontos üze-
nete volt, hogy „A Magyar Közút NZrt. megkezdte a 11-es főút fel-
újításának előkészítését, amely után évente 50 órával kevesebbet 
ülünk majd a dugóban!” (Vitályos Eszter) Idén márciusban meg arról 
kaptunk hírt az országgyűlési képviselőtől, hogy „113 milliárd Ft ér-
tékben 12+6 új akadálymentesített HÉV jármű beszerzése indul meg 
a H5 szentendrei HÉV vonalán.”
Mindkét fejlesztést évek, évtizedek óta várják a Szentendrén és 
környékén élők, ezért is segítette egy átfogó forgalomkutatás meg-
szervezésével és finanszírozásával a 11-es út tervezési folyamatát 
városunk. Továbbra is támogatjuk térségünk országgyűlési képvi-
selőjét abban, hogy az egyre elviselhetetlenebbé váló közlekedési 
problémák komplex megoldása érdekében eredményesen lobbiz-
zon. Lobbizzunk együtt a jobb közlekedésért!


